
Als eerste wil het CDA alle ambtenaren, onze collega’s van de raad 

en het college hartelijk danken voor het afgelopen jaar. Het CDA uit 

echter bezorgdheid over de begroting en pleit voor een concreter en 

meetbaarder beleid. Dit zou de raad helpen bij hun controlerende 

taak en de verwachtingen van de burger verduidelijken. Financiële 

stabiliteit is essentieel voor het streven naar een zelfstandig dorp 

met meerdere partners.

Speci#eke aandacht gaat uit naar eenzaamheid, laaggeletterdheid 

en de zorg voor ouderen. De fractie vraagt om duidelijkere acties 

en meetbare resultaten, terwijl de bezuiniging op de inloop in de 

Lishof ter discussie staat. Het sociaal plein, ondanks de kostbare 

verbouwing, wordt niet optimaal benut. Dit behoeft verbetering. 

Duurzaamheid heeft prioriteit met de ambitie om in 2040 energie-

neutraal te zijn. Het CDA benadrukt dat de focus niet alleen op koop-

woningen moet liggen, maar ook op de circa 1.000 huurwoningen. 

De woningnood, met name voor jongeren, vereist snelle actie, inclu-

sief de bouwvergunningen en mogelijkheden voor nieuwbouw. De 

verenigingen zijn voor het dorp van groot belang, waarbij bestaan-

de regelingen geactualiseerd moeten worden. Er is vraag naar een 

ruimere accommodatie en uitbreiding van uren voor de jongeren-

werker. Het CDA pleit voor concrete actie in plaats van voortdurend 

onderzoek.

Overlast door vuurwerk en geplande windmolens zijn onderwerpen 

van zorg. Het CDA staat kritisch tegenover de geplande locatie van 

windmolens bij de NoorderIJplas en benadrukt daarnaast de nood-

zaak van e$ciënte dienstverlening, zoals het herstellen van schade 

na de storm. De fractie dringt dan ook aan op aandacht voor zaken 

waar de burgers veel over praten, zoals het nog steeds onopgeloste 

probleem met de trap in de kerk. Het 

CDA wenst alle bewindslieden veel 

wijsheid bij de uitvoering van hun zo 

belangrijke taken. Wij als CDA fractie 

blijven luisteren naar onze inwoners 

en ons keihard inzetten voor ons 

mooie, zelfstandige Oostzaan.

Oostzaan staat voor grote uitdagingen. Onze #nanciële situatie blijft 

zorgelijk, en de gevolgen van het personeelstekort op onze ambte-

lijke organisatie zorgen ervoor dat zelfs een minimaal niveau aan 

dienstverlening garanderen een uitdaging is. Tegelijkertijd krijgt de 

gemeente er steeds meer belangrijke taken bij, zonder dat er genoeg 

geld vanuit het Rijk bijkomt. En er moeten snel grote stappen gezet 

worden op het gebied van duurzaamheid, biodiversiteit en klimaat.

Helaas zien we dat de coalitie weinig prioriteit geeft aan deze onder-

werpen. In de begroting zien we bedroevend weinig eigen initiatie-

ven van de gemeente op het gebied van duurzaamheid en klimaat. 

We doen vooral mee met regionale en provinciale regelingen en 

initiatieven. En dat zie je terug in het dorp: veel steen, weinig be-

schutting voor dieren in vernieuwde groenperken en maar weinig 

aandacht op de communicatiekanalen van de gemeente.

We zien wel investeringen in toerisme, terwijl het aantal bezoekers 

in het Twiske en het Oostzanerveld al jaren groeit en de natuur ook 

hier steeds meer onder druk staat. 

Hoewel er goede stappen gezet zijn in het sociale domein, zijn wij 

teleurgesteld dat er geen steun voor het Warme Huis is opgenomen 

in deze begroting. In een welvarend dorp als Oostzaan is het onac-

ceptabel dat mensen in armoede leven. Het Warme Huis heeft het 

afgelopen jaar laten zien dat het een belangrijke bron van steun is 

voor een groep mensen die de gemeente maar moeilijk kan berei-

ken. Dit mooie initiatief moet op de gemeente kunnen rekenen.

Tenslotte: dit college zegt betrouwbaar bestuur belangrijk te vinden. 

Maar wij zien dat staand beleid, zoals de Dierenwelzijnsnota, maar 

beperkt uitgevoerd wordt, en dat aangenomen moties en amende-

menten soms gewoon genegeerd 

worden. Een voorbeeld is het una-

niem aangenomen amendement 

over afvalverwerking. Hierin stond 

dat bij de aanbesteding voor onze 

afvalverwerking het behalen van 

de VANG doelstelling meegenomen 

moest worden, en dat de Raad op 

de hoogte gehouden moest wor-

den. Geen van beide is gebeurd. Wij 

maken ons ernstig zorgen over deze 

houding van het college.

Bij de VVD geloven we erin dat vrijheid en welvaart hand in hand 

gaan, maar alleen als mensen zelf de controle over hun leven heb-

ben. De overheid moet er zijn om die voorwaarden te scheppen en 

de mensen te helpen die dat echt nodig hebben.

Daarom moeten we ervoor zorgen dat de gemeentelijke begroting 

goed wordt beheerd. Op het eerste oog ziet de begroting voor 2024 

en 2025 er positief uit en worden er zelfs weer meer reserves opge-

bouwd. Toch is er een serieus probleem: vorig jaar bleef meer dan 1 

miljoen euro ongebruikt op de plank liggen. Het geld kon niet wor-

den uitgegeven door een tekort aan mensen.

Dit tekort heeft dagelijkse gevolgen, zoals vertraagde vergunning-

verlening en verwaarloosd groen in onze buurt. Er gaat ook nog 

steeds heel veel goed, maar het is duidelijk dat we moeten werken 

aan een sterker ambtelijk apparaat. Onze gemeente verdient een 

stevig fundament zodat de inwoners en ondernemers de dienstver-

lening krijgen waar zij recht op hebben.

Het verbeteren van deze situatie in een krappe arbeidsmarkt is lastig, 

vooral met extra taken vanuit Den Haag zonder passende #nancie-

ring. Het is belangrijk dat de Tweede Kamer begrijpt dat gemeenten 

hierbij ondersteuning nodig hebben. Op 22 november hebben we 

de kans om vertegenwoordigers te kiezen die onze lokale situatie 

begrijpen en weten wat ons dorp nodig heeft.

Verder ziet de Oostzaanse VVD de sleutel tot de oplossing in meer 

samenwerking met onze buurgemeenten. Dat doen we al met 

Wormerland, maar waarom daar stoppen? Het is belangrijk dat de 

politiek dichtbij de inwoners staat en hun behoeftes begrijpt. Door 

samen te werken op gedeelde terreinen, hebben we meer tijd voor 

echte Oostzaanse zaken.

Zodat we straks weer trots tegen el-

kaar kunnen zeggen: we hebben het 

goed voor elkaar in Oostzaan.
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Op 13 november 2023 heeft de gemeenteraad van Oostzaan in zijn vergadering de programmabegroting 

2024-2027 vastgesteld. In de programmabegroting staan in zes verschillende programma’s de doelen be-

schreven die de gemeente nastreeft.

In deze vergadering hebben de fracties van de gemeenteraad ook hun algemene beschouwingen gegeven 

op de begroting. Een samenvatting van de algemene beschouwingen van de verschillende fracties vindt u 

hieronder.

De programmabegroting, aangenomen moties en 

amendementen van deze vergadering kunt u nalezen 

op de website van de gemeenteraad:

oostzaan.bestuurlijkeinformatie.nl/ Reacties van 
de politieke 

partijen

Bezoekadres: Kerkbuurt 4

Postadres: 

Postbus 20,  1530 AA Wormer

Tel:  (075) 651 21 00

Website: www.oostzaan.nl

E-mail: antwoord@oostzaan.nl

U  kunt de 

raadsvergaderingen 
terug zien en horen op 

de website :

ris2.ibabs.eu/oostzaan

Hier kunt u ook 

alle bijbehorende 
stukken inzien.

Na de verhitte discussies tijdens de behandeling van de Kadernota is 

het goed te constateren dat het vertrouwen dat we destijds hebben 

uitgesproken in het vermogen van het college om een sluitende be-

groting te produceren, niet is beschaamd. 

Natuurlijk maken we ons ook zorgen over de situatie na 2025 en daar 

kan en zal 22-11 een belangrijke rol spelen.

Bestuurlijke toekomst

• We hebben, met het Twijnstra-Gudde rapport, anderen in bewe-

ging gebracht. Landsmeer en Wormerland hebben hun keuzes 

genuanceerd.

• Het Participatieproces zal ook iets duidelijk maken.

• Het is nu aan de raad om een goede afweging over de bestuurlij-

ke toekomst te maken.

Woonruimte 

Het is jammer dat de verdeling naar prijsklasse voor nieuwbouwwo-

ningen nog geen knelpunt heeft kunnen worden, omdat onder deze 

coalitie nu pas concrete plannen voorliggen die, deels op basis van 

de afgesproken quota, zijn aangepast. 

Armoedebeleid

We hebben met vereende krachten, raadsbreed, eind vorig jaar geld 

vrijgemaakt voor het noodfonds en daar is goed werk mee gedaan 

en natuurlijk het faciliteren van het warme huis op Zuideinde 180. 

Het structureel borgen van de essentiële activiteiten van het warme 

huis heeft de komende maanden onze aandacht.  

WelzijnWonenPlus is druk bezig om verschillende activiteiten te 

organiseren op het Sociaal Plein, zoals 4 weken zomerlunches met 

verschillende thema’s en de kerstlunch op 14 december. De toegan-

kelijkheid naar het Sociaal Plein gaat steeds beter. 

OVER-gemeenten

OVER-gemeenten is voor Oostzaan, onafhankelijk van de bestuur-

lijke toekomst, de komende jaren 

van essentieel belang om Oostzaan 

draaiend te houden. Het is daarom 

goed de medewerkers het vertrou-

wen te schenken en te bedanken 

voor al het werk dat zij in de huidige 

moeilijke situatie voor elkaar weten 

te krijgen. 

Slot

Tenslotte spreek ik de hoop uit, dat 

volgend jaar het begin wordt van 

een vreedzame, duurzame wereld.

De #nanciële gezondheid van onze gemeente is zwak. De begro-

ting van dit jaar is net aan sluitend: een positief saldo van der-

tienduizend euro staat in wezen gelijk aan nul. Voor 2025 wordt 

weliswaar een ruimer overschot verwacht, maar daarna vallen 

we, zoals het er nu naar uitziet over de rand van de afgrond. Het 

rijksbeleid is daar, zoals bekend voor een groot gedeelte debet 

aan, maar de situatie is des te meer zorgelijk als je bedenkt dat 

Oostzaan met de lokale belastingen, tarieven en he$ngen de 

zesde plaats van boven inneemt van de 44 Noord-Hollandse 

gemeenten. Schrale troost is dat een mogelijke fusiepartner van 

Oostzaan, Landsmeer, op de vierde plaats staat. 

Een integraal huisvestingsplan voor de scholen ontbreekt en 

lijkt er op korte termijn ook niet te komen, ondanks het feit dat 

zowel de raad als de rekenkamer dit voorjaar hier nog sterk op 

aangedrongen hebben. Ondertussen lijkt de nieuw te bouwen 

Rietkraag een schip van bijleg te worden. In de begroting wordt 

een bedrag van 2,5 miljoen euro extra gevraagd zonder enige 

toelichting. Totaal gaat dit project bijna 8,3 miljoen euro kosten, 

zonder dat we weten hoe dit besteed gaat worden. 

In de loop van het afgelopen jaar kregen we van onze ambtelij-

ke organisatie OVER geld ‘terug’. Geld dat niet uitgegeven was 

omdat er geen personeel te vinden was om het – grote – aantal 

vacatures te vervullen. Dat gegeven, en het hoge ziekteverzuim, 

baart D66 zorgen. Dat betekent dat OVER onder grote druk staat 

en de ambtenaren die er wel zijn, te zwaar belast worden. Dat 

betekent ook dat we als gemeente onvoldoende in staat zijn om 

die diensten aan onze inwoners en bedrijven te leveren die zij van 

ons vragen.

Aan het eind van dit jaar neemt de raad van Oostzaan waarschijn-

lijk de belangrijkste en meest verstrekkende beslissing uit haar 

meer dan tweehonderdjarig bestaan: blijven we zelfstandig of 

gaan we een fusie aan met een buurgemeente? Op dit mo-

ment zijn de uitkomsten van de 

participatie nog niet bekend. Dat 

kan nieuwe inzichten naar voren 

brengen. Onze beslissing moet 

zoveel mogelijk gebaseerd zijn op 

feiten en onderbouwde verwach-

tingen. Het is een beslissing voor 

de spreekwoordelijke komende 

honderd jaar!

De begroting 2024 is weinig ambitieus. Ook nu slagen VVD en 

PvdA er niet in om tijdig rapportages en beleidsdocumenten op 

te leveren. Dat is ernstig en maakt controle moeilijk. Daarnaast 

zijn er regelmatig signalen van inwoners dat zij geen antwoord 

op vragen krijgen.

Hierin moet het college grote stappen maken.

Bestuurlijke toekomst: voor Oostzaan Natuurlijk! blijft echte 

participatie van de inwoners het allerbelangrijkst. Vooralsnog 

houden wij vast aan zelfstandigheid van Oostzaan.

Wonen: Oostzaan maakt onvoldoende harde afspraken om soci-

ale huur te realiseren. Wij willen 40% van alle nieuw te bouwen 

woningen bestemmen voor sociale huur, zodat ook jongeren een 

kans op een woning hebben.

Particuliere verhuur: in Oostzaan hebben wij tot heden geen 

beleid voor particuliere verhuur. Gelet op de schaarse woning-

voorraad is dit wel noodzakelijk. Er kunnen geen woningen 

onttrokken worden om aan toeristen te verhuren.

Natuur: wij hebben grote zorgen over het Oostzanerveld en het 

Twiske. De natuur staat onder grote druk. Recent rapport door 

de Ecologische Autoriteit onderstreept wederom dat het met de 

natuur in Oostzanerveld en Twiske niet goed gaat. Stoppen met 

grootschalige evenementen zal een bijdrage leveren alsmede 

het niet toestaan van recreatiewoningen/camping. Wij vragen 

de coalitie van VVD en PvdA dringend hun inzet en standpunt 

hierover te heroverwegen.

Veiligheid: in een gedeelte van Oostzaan is 30 km zone inge-

voerd. Amsterdam voert dit in bijna de gehele stad per 8 decem-

ber ook in. Om tot eenduidigheid te komen willen wij de 30 km 

zones uitbreiden op de Kerkstaat en Zuideinde.

Fietsstraten: leveren een belangrijke bijdrage aan de verkeers-

veiligheid. De Haal en de Stationsstraat zijn hiervoor geschikt.  

Groen: in de begroting is veel te 

weinig aandacht voor o.a. klimaat-

adaptatie en biodiversiteit. Dit 

moet aangescherpt om Oostzaan 

ook in de toekomst leefbaar te 

houden. Meer bomen kunnen de 

temperatuur dragelijker houden.
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